Cluster City Project between Thailand and Russia

Goals and Principles

Thai-Russian Business Council, the Federation of Thai Industries coordinating with     the Office of Commercial Affairs, Royal Thai Embassy in the Russian Federation initiate Cluster City Project. Russia’s “Look East” policy has been focusing attention to Asian Region and Russia tries to play its role increasingly in Asian Countries. Therefore, this is an opportunity for Thailand to operate or do business proactively in Russian market and including CIS countries’ markets by introducing Cluster City Strategy which is by cooperating between some Provinces in Thailand and some Regions in Russia. 

  Thai-Russian Business Council, the Federation of Thai Industries is of the view that Cluster City Project will be beneficial to private sectors in Thailand and Russia who are interested in cooperating on trade, investment and technology together. This is because Thailand and Russia have different specialization and competence. Thailand has ability to produce and is a production base for industrial sector. While Russia has expertise on technology and innovation which provide technology transfer to Thai private sectors and finally lead to collaborate development and investment between the two countries in the future.

 Objectives
· To enhance the cooperation in trade, investment, tourism between Thailand and Russia, including solving problems or obstacles by the cooperation on Cluster City,
· To promote SMEs/ industrial sector which Thailand has a potential in the cluster sector in order to increase the opportunity on trade and investment abroad,
· To encourage the network of cluster sector between province in Thailand and region in Russia. For instance, machinery and metal industry in Samuthprakan Province in Thailand cooperate with Yekaterinburg, industrial city in Russia,

· To support Russia’s “Look East” policy which will accumulate the relationship in various aspects with Asian countries.
Expected Outcome
· Create more opportunity to SME/ industrial sector of Thailand to access to markets of Regions in Russia which has the same interest,
· Foster trade relationship and increase trade volume between Thailand and Russia which initially targets at 5,000 million USD to 10,000 million USD.

· Create more opportunity for Thai companies to access to CIS markets including members of Eurasian Economic Union (EAEU) by the concept of Cluster City

· Russia targets Thailand as the center of investment and distribution network to ASEAN because transportation network in Thailand is connected with other ASEAN countries.
Methodology
· Convene the meeting with relevant authorities and agency in order to decide which potential province or city in Thailand matches with the other potential city/region in Russia for 5 main pairs of cities,
· Propose 5 pairs of cluster cities to the Department of International Trade Promotion, Ministry of Commerce, Thailand in order to permit the Office of Commercial Affairs, Royal Thai Embassy in Moscow to coordinate with the Chamber of Commerce and Industry of the Russian Federation. The coordination will be developed between the relevant cities and related Chamber of Commerce in the region of Russia,
· Promote the Cluster City Project to private industrial sector in many provinces in order to create knowledge of the objective of Cluster City Project,
· Select industrial sectors which have potential and readiness in each province in order to determine the way to coordinate and consult between two sides,
· A delegation from the private sector explore and exchange views with senior representatives of the Cluster City in Russia (the trip will be divided into 2 groups of selected cities in Russia that are located close to each other in order to shorten travel time),

· Report the result of survey relevant to Cluster city. Analysis of information to increase the trade and investment volume,  
· Sign MOU between Cluster Cities in Thailand and Russia.
Done by Thai-Russian Business Council, the Federation of Thai Industries 
Российско-тайский проект «Кластерные города»

Цели и принципы

Российко-тайский деловой совет, Федерация тайской промышленности совместно с Торговым представительством, Посольством Королевства Таиланд в Российской Федерации инициируют проект "Кластерные города". Политика Российской Федерации "Ориентация на Восток" отличается повышенным вниманием к Азиатскому региону, где Россия имеет стремление играть важную роль. Таким образом, проект "Кластерные города", объединяющий отдельные провинции Королевства Таиланд и отдельные города России, открывает для Таиланда возможность вести активную предпринимательскую деятельность на российском рынке и рынках стран СНГ.


  Российско-тайский деловой совет, Федерация тайской промышленности имеют твердую уверенность, что проект "Кластерные города" принесет выгоду российским и тайским предпринимателям, заинтересованным во взаимовыгодном сотрудничестве в сфере торговли, инвестиций и развития технологий. Такое сотрудничество возможно в силу того, что Таиланд и Россия имеют разныю специализацию и сферы компетенции. В то время как Таиланд обладает мощной производственной базой для промышленного сектора, Россия имеет опыт разработки и внедрения новых технологий и инновационных решений. Проект обеспечит возможность передачи технологий тайским производителям, что, в свою очередь, в будущем приведет к расширению сотрудничества и обмена инвестициями между странами.

 Цели

- Расширение сотрудничества между Таиландом и Россией в сфере торговли, инвестиций, туризма, в том числе разрешения споров и устранения барьеров;

 - Продвижение малого и среднего бизнеса / промышленности Таиланда с целью повышения расширения возможностей торговли и инвестиций за рубежом; 

- Развитие сети кластерных городов, объединяющей провинции Таиланда и регионы России. Например, сотрудничество между провинцией Самутпракан (Таиланд) и городом Екатеринбург (Россия) в сфере машиностроения и металлообработки; 

- Поддержание российской политики "Ориентации на Восток", направленной на развитие отношений со странами Азии в различных областях.

Ожидаемые результаты

- Создание дополнительных возможностей доступа на рынки регионов России, которые имеет схожие интересы, для малого и среднего бизнеса / промышленного сектора Таиланда;

- Стимулирование развития торговых отношений и увеличения товарооборота между Таиландом и Россией до показателя от 5000 - 10000 млн долларов США. - Создание дополнительных возможностей выхода тайских компаний на рынки стран СНГ, включая рынки стран-членов Евразийского экономического союза (ЕврАзЭС) в рамках концепции кластерных городов; 

- Россия рассматривает Таиланд как центр для инвестирования и как распределительную сеть АСЕАН, поскольку транспортная сеть Таиланда открывает доступ к другим странам АСЕАН.

Методология

- Проведение совещаний с соответствующими государственными органами для определения провинций/городов Таиланда, соответствующих городам/регионам России для формирования 5 основных пар городов, - Направить на рассмотрение Департамента продвижения международной торговли, Министерства торговли Королевства Таиланд информацию о 5 парах кластерных городов для дальнейшего согласования указанных пар городов Торговым Представительством, Посольством Королевства Таиланд в Москве с Торгово-промышленной палатой Российской Федерации. Будут разработаны механизмы координации действий с соответствующими городами и Торгово-промышленными палатами в России; 

· Информирование частных предпринимателей в промышленном секторе в провинциях Королевства Таиланд для обеспечения осведомленности предпринимателей о проекте, - Выделить промышленные секторы в каждой провинции, которые имеют потенциал и готовность к сотрудничеству для рассмотрения и утверждения обеими сторонами;

- Делегация предпринимателей исследует и обменяется мнениями с уполномоченными представителями кластерных город России (предприниматели будут разделены на 2 группы и посетят выбранные города России, расположенных на небольшом расстоянии друг от друга для сокращения времени пребывания в пути);

- Подготовка отчета о результатах обследований, проведенных в отношении кластерных городов. Анализ информации для способствования увеличению объема торговли и инвестиций;

 - Подписание Меморандума о взаимопонимании между кластерными городами Таиланда и России.

Подготовлено Российско-тайским деловым советом, Федерацией тайской промышленности

